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В данной статье рассматривается причина иммиграции граждан в разные страны. Дана статистика пребывания иностранных 
граждан в Россию. Изучена миграционная политика Республики Казахстан. Показаны особенности соглашения о свободном 
передвижении работников между странами Евразийского экономического союза (ЕАЭС), которое не требует, чтобы работники 
из Армении, Беларуси, Кыргызстана и России имели разрешения на работу для работы в Казахстане при условии подписания 
трудового договора с местным работодателем. В исследовании представлены данные об иммиграции высококвалифицированных 
работников в поисках высшего образования и заработной платы.
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This article discusses the reason for the immigration of citizens to different countries. Statistics on the stay of foreign citizens in Russia 
are given. The migration policy of the Republic of Kazakhstan is studied. The features of the agreement on the free movement of workers 
between the countries of the Eurasian Economic Union (EAEU) are shown that does not require workers from Armenia, Belarus, Kyrgyzstan 
and Russia to have work permits to work in Kazakhstan, subject to the signing of an employment contract with a local employer. The study 
presents evidence that highly skilled workers immigrate in search of higher education and wages.
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